

Referat

Lokal Forum den 20. maj 2025 kl. 16-17

Deltagere:

Klaus Hansen (Borgmester), Britta Nielsen (Byrådet), Maria Cathrine Nielsen (RK), Anne-Kristine Sverdrup (RK), Johan Filrup (RK-referent), Jan W Badura (DN), Mathias Thybo Dalgaard (DN), Kaj Rasmussen (VKST)

Afbud:

Jens Peter Simonsen (NST), Kurt Pedersen (VKST), Lasse Tobias Mølholt (Byrådet)

Mødeleder:

Klaus Hansen

Ca. tider	Programpunkt	Hvem gør hvad	Forvaltningens bemærkninger/referat
5 min	Velkomst	Klaus	
10 min	Lokale treparter	Klaus	Klaus nævnte, at Kommunen lægger den største indsats i Smålandsfarvandet, og delvist også i Kalundborg. Der er markant forskellig tilgang, til hvordan de lokale treparter griber det an i Kalundborg og Smålandsfarvandet. Kalundborg håndterer det hovedsageligt på Teams, hvorimod Smålandsfarvandet har fokus på at mødes fysisk. I Smålandsfarvandet er der en fælles forståelse for, at der er fælles opgave, og der er udarbejdet en skabelon, der bruges til hvert projektareal. Smålandsfarvandet har fået tildelt en del flere ressourcer til sekretariatsarbejdet end i Kalundborg.

15 min	Fælles lodsejermøde	Dialog i plenum Maria	Kaj syntes, det var et positivt møde, og der var generelt positiv stemning. Virkede godt at komme med informationen på forkant. Jan syntes også mødet var positivt. God generel information til lodsejerne – informativt for lodsejerne. Borgere i andre kommuner har nævnt et ønske om noget lignende. Virkede godt at landbruget, DN og Kommunen stod sammen om opgaven. Anne-Kristine nævnte, at man i teknikergruppen har snakket en del om den videre inddragelsesproces. Når første udkast i omlægningsplanerne er tegnet ind i start juni, er planen, at alle berørte lodsejere, får et brev, der beskriver, at vedkommendes areal er indmeldt som skitseprojekt i omlægningsplanerne. Derefter har lodsejerne mulighed for at komme forbi kommunen til åbent hus og få en snak om deres arealer. Når omlægningsplanerne endeligt principvedtages får lodsejerne endnu et brev. Arbejdet med lavbund- og vådområdeprojekter påbegyndes vinter 2026, hvor der søges om midler til forundersøgelser for flere af de indmeldte projekter. Kaj nævnte, at man kunne lave et fælleslodsejermøde inden projektstart for hvert lavbundsprojekt eller vådområde. Generelt stort fokus på den fremtidige lodsejerinddragelse. Kommunen ønsker, at lodsejerbrevene læses igennem/sendes ud sammen med de resterende medlemmer af Lokalt Forum.
--------	---------------------	-------------------------------------	--

10 min	Status på omlægningsplanerne	Anne-Kristine og Johan	Alle lavbundsprojekter og kvælstofvådområder er tegnet ind. Kommunen har indmeldt 10 lavbundsprojekter og 3-4 kvælstofvådområder. Til alle indmeldte projekter skal teknikergruppen udfylde et skema, der beskriver projektets synergier, lodsejertilslutning o. lign. Ekstensivering og skovrejsning tegnes ind i det omfang det giver mening i forhold til andre forhold såsom kommuneplanlægning og drikkevandsbeskyttelse.
10 min	Orientering om dagsorden	Maria	Maria nævnte, at der er en politisk behandling, der starter den 21. maj i KMU. Dagsordenspunktet omhandler vejledning/praksis for indmelding af ekstensivering og skovrejsning samt info om lavbundsprojekter og kvælstofvådområder.
5 min	Evt.		
5 min	Næste møde		Næste møde d. 12/8 forud for møde d. 14/8 i Lokal Trepert: - Fremlæggelse af omlægningsplaner - Lokalt Forums rolle i implementeringsprocessen.